

23^e FESTIVAL INTERNATIONAL DU FILM PANAFRICAIN DE CANNES

21 - 25 OCT 2026



ESPACE MIRAMAR
HOTEL MARTINEZ

GRATUIT POUR LES CANNOIS

PRESS KIT 2026

FESTIVAL INTERNATIONAL DU FILM PANAFRICAIN DE CANNES

FROM 21 TO 25 OCTOBER 2026

ESPACE MIRAMAR | HÔTEL MARTINEZ

CELEBRATING INDEPENDENT CINEMA

For its 23rd edition, the Festival gives you the opportunity to celebrate independent cinema. An edition that promises to be wonderful. Emotion in perspective, with excellent films to see. Some directors play with existing codes, while others innovate in their normal cinematic writing. They are making Cinema... Phew, a fresh breeze is blowing; a Pan-African Gaze on the World!

For its 23rd edition, the Festival gives you the opportunity to celebrate independent cinema. An edition that promises to be wonderful. Emotion in perspective, with excellent films to see. Some directors play with existing codes, while others innovate in their normal cinematic writing. They are making Cinema...

Phew, a fresh breeze is blowing; a Pan-African Gaze on the World! This Festival is yours. You participate in its creation every single moment. Today, you have made it one of the greatest wonders of world cinema. To meet your high quality standards and support independent filmmakers under the best possible conditions, we are offering you a magnificent cinematic, cultural, and entrepreneurial program for 2026.

The FIFP is also conferences, literary cafés, music, friendliness, sharing, a gala dinner, exhibitions, meetings, and much more! In short, expertise; a factory of natural human connections built around image, sound, and culture, without pretense or makeup. Another way of conceiving the World. Yes, a World of Peace that respects differences, fundamental values, and the environment is possible, and Cinema is its ultimate vehicle.

OUR ASSETS

- Since 2004, we have been bringing you the best in Cinema, Culture & Education.
- Over 60 countries represented from all 5 continents.
- Over 50 films, works by independent filmmakers.
- Over 400 professionals from the ecosystems of Culture, Popular Education, Social Affairs, and the Environment...
- Over 20 conferences, Workshops, Showcases, and Literary Cafés—5 days on the Croisette – Cannes.
- Our films are subtitled in English and/or French, or dual-subtitled in French and English if the film is in another language.
- A must-experience event in Cannes from October 21 to 25, 2026.

www.fifp.fr

DOSSIER DE PRESSE 2026

FESTIVAL INTERNATIONAL DU FILM PANAFRICAIN DE CANNES

DU 21 AU 25 OCTOBRE 2026

ESPACE MIRAMAR | HÔTEL MARTINEZ

CÉLÉBRATION DU CINÉMA PANAFRICAIN

Le Festival International du Film PanAfricain de Cannes vous donne pour sa 23ème édition l'occasion de célébrer le cinéma indépendant. Une édition qui s'annonce merveilleuse. De l'émotion en perspective, d'excellents films à voir. Certains réalisateurs se jouent des codes existants, d'autres innovent dans leur écriture cinématographique normale. Ils font du Cinéma... Ouf, il souffle un vent frais, un Regard PanAfricain sur le Monde !

C'EST VOTRE FESTIVAL

Ce Festival est le Vôtre. Vous participez à chaque instant à sa construction. Vous en avez fait aujourd'hui l'une des plus belles merveilles du cinéma mondial. Pour répondre à vos exigences qualité et accompagner les cinéastes indépendants dans les meilleures conditions, nous vous proposons une magnifique offre cinématographique, culturelle et entrepreneuriale en 2026.

Le FIFP, c'est aussi des conférences, des cafés littéraires, de la musique, la convivialité, le partage, un dîner de gala, des expositions, des meetings et encore !!! En somme un savoir-faire, une fabrique de liens humains naturels autour de l'image, du son et de la culture, sans fard, ni maquillage, Une autre manière de concevoir le Monde. Oui, un Monde de Paix, respectueux des différences, des valeurs fondamentales, de l'environnement est possible et le Cinéma est son vecteur par excellence.

NOS ATOUTS

- Depuis 2004, nous vous offrons le meilleur du Cinéma, de la Culture & de l'Éducation.
- + de 60 pays représentés originaires des 5 continents
- + 50 films, œuvres des cinéastes indépendants
- + 400 professionnels de l'écosystème de la Culture, de l'Éducation populaire, du Social et de l'environnement...
- +20 conférences, Ateliers, Show Case et Cafés Littéraires 5 jours sur la Croisette – Cannes
- Nos films sont sous titres en anglais et ou en français ou doubles sous titrage en français et en anglais si le film est dans une autre langue
- À vivre absolument à Cannes du 21 au 25 octobre, 2026

www.fifp.fr

YOUR PARTICIPATION AT FIFP 2026

THE VENUES

It is a joy to meet you at the **ESPACE MIRAMAR** or the **HÔTEL MARTINEZ** during the 23rd edition of the Cannes Pan-African International Film Festival from **October 21 to 25, 2026**.



ESPACE MIRAMAR: This temple of Cannes culture has hosted the FIFP since its inception.

Over 50 films will be screened there just for you.



HÔTEL MARTINEZ: In collaboration with this famous Cannes luxury hotel (palace), French gastronomy takes center stage, harmonizing with the sweetness of life and the Pan-African atmosphere.

On Saturday, October 24, the most extraordinary **GALA DINNER** is yours.

FIFP 2026 SPECIAL EVENTS

OPENING CEREMONY

October 21 at 8:00 PM
ESPACE MIRAMAR

PAN-AFRICAN MARKET &
CONFERENCES EVERYDAY

CLOSING CEREMONY

Sunday, October 25 at 8:00 PM

ESPACE MIRAMAR

THE GALA DINNER
Saturday, October 24 at 8:00 PM

HÔTEL MARTINEZ

The Hôtel Martinez sets its rhythm to the prestigious PAN-AFRICAN GALA DINNER. Africa, Land of Origins and Wealth, welcomes you in the sumptuous ballroom of this Cannes luxury hotel.

This Major event remains your pledge of solidarity within a participatory dynamic, as the proceeds from this Gala are an essential and vital resource for funding the Cannes Pan-African International Film Festival.

We are all creators and producers of our emotions, our happiness, and our better living together. So, everyone is responsible for the best for future generations... Everyone is a guardian of the Earth.

TICKETS

You can secure your participation on our website
www.fifp.fr

VOTRE PARTICIPATION AU FIFP 2026

LES LIEUX

C'est un Bonheur de vous rencontrer à l'ESPACE MIRAMAR ou à l'HÔTEL MARTINEZ lors de la 23ème édition du Festival International du Film PanAfricain de Cannes du 21 au 25 octobre 2026.

Pour faciliter votre participation, deux magnifiques Espaces sont à votre disposition :



ESPACE MIRAMAR ce temple de la Culture cannoise accueille le FIFP depuis sa création.

+ 50 films y seront projetés rien que pour vous.



HÔTEL MARTINEZ en collaboration avec ce célèbre Palace cannois, la Gastronomie française se met en vedette et en harmonie avec la douceur de vie et l'ambiance panafricaines

Le samedi 24 octobre le plus extraordinaire des DINERS DE GALA est Vôtre.

LES ÉVÈNEMENTS SPÉCIAUX DU FIFP 2025

CÉRÉMONIE D'OUVERTURE

Le 21 octobre à 20h00
ESPACE MIRAMAR

SALON PANAFRICAIN

Du 21 au 25 octobre

CÉRÉMONIE DE CLÔTURE

Le dimanche 25 octobre à 20h00
ESPACE MIRAMAR

CONFÉRENCES & ATELIERS

Du 21 au 25 octobre
(horaire voir programme)

LE DINER DE GALA

Le samedi 24 octobre à 19h30
HÔTEL MARTINEZ

L'Hôtel Martinez se met au rythme du prestigieux DINER DE GALA PANAFRICAIN. L'Afrique, Terre des origines et de Richesse vous reçoit dans le somptueux Salon de ce Palace cannois.

Cet évènement Majeur demeure votre gage de solidarité dans la dynamique participative puisque les bénéfices de ce Gala sont une ressource essentielle et primordiale pour le financement du Festival International du Film PanAfricain de Cannes.

Nous sommes tous créateurs et producteurs de nos émotions, de notre bonheur et de notre mieux vivre ensemble. Alors Tous Responsables du Meilleur pour les générations futures... Tous gardiens de la Terre.

TICKETS

Vous pouvez procurer votre participation sur notre site internet
www.fifp.fr

CONTACT / INFO

+06 1004 69 44

contact@fifp.fr

MORE INFORMATION ON OUR WEBSITE

PLUS D'INFORMATIONS SUR NOTRE SITE

www.fifp.fr

EBNE
SHOW

NORD SUD
DÉVELOPPEMENT
DEPUIS 1997


NSD RADIO

LE CLUB SAWA
INTERNATIONAL

DIWONGUI

SAWA-TIKI

Carte Jeunes
Européennes
Association
TJD France

eY
ec

**European
Youth Card**

LATINA
LE SON
LATINO


missAfrica
BELGIUM

23ÈME
ÉDITION **FESTIVAL**
INTERNATIONAL DU FILM
PANAFRICAIN
DE CANNES